

# Referat fra GMU møde onsdag den 26.4.2023

Til stede: Jens, Sif, Henrik og Povl (ref.)

## Info skabe

- Vi har tidligere behandlet de 3 nye info-skabe og bedt om at de skulle være i træ og uden lys.
- Det har vist sig, at de vil være meget dyre (3 x prisen), så derfor er det i orden med os, at der anskaffes alu-skabe.

## Kompostbeholdere

- Driften planlægger at sende en seddel rundt, om man ønsker at få fjernet sin (eller ønsker en) kompostbeholder.
- Det er en god plan, og vi vil gerne have sedlen inden den omdeles, så der kan komme noget med om det gode ved kompostering.

## Elbiler som Power Bank

- Driften har spurgt om holdningen til, at elbilfolket får tilbud om at bliver tilmeldt et "power bank system", så energiselskabet kan skabe mere fleksibilitet i elnettet.
- Vi er helt med på princippet om fleksibilitet i ladesystemet. Det er rigtig godt. Men vi vil også være sikre på, at udbyderselskabet er et ok selskab, så vi ikke lige pludselig står med en skidt sag. Det skal vi betrygges i, inden vi kan sige ja.

## Legepladser

- I den kommende tid skal der udskiftes flis i legepladserne.
- Vi vil meget gerne donere et læs til Biotopia, men kan vi få det derover?

## Tømiddel

- Sidste GMU møde spurgte Danny om tømiddel. Han svarer:  
*Vi fik tidligere godkendt forsøgt på at bruge en granulat med samme indhold som det flydende CMA, som også er godkendt i GMU. Dette har vi konstateret, har et meget ringe resultat og set i lyset, at det er MEGET dyrt, så har vi droppet det igen. Dvs. vi nu benytter os af grus og flydende CMA, som vi hele tiden har benyttet os af. (tror også det bliver kaldt "Ice & Dust away")*
- Taget til efterretning.

### **Affaldsøer og byggesagen**

- Danny oplyser:

*Der er igen i dag, konstateret en skade, på en anden molok og har igen sendt besked til byggeledelsen inkl. Kontakt info og kundenummer på Joca Trading, som står for service. Formål, at få regning til at lande rette sted.*

- Taget til efterretning.
- Generelt er det vigtigt med alle "uforudsete skader" fra byggesagen, at de bliver registreret, og regningerne kommer det rigtige sted hen.

### **Fællesmøde om ny Materialelegård**

- Kommunen har godkendt det fremsendte projekt, så nu kan detailplanlægningen begynde.
- Der er indkaldt til fællesmøde mellem klunserne, tøjbytterne og værkstedsfolket torsdag den 11. maj kl. 18.30

### **Boligselskab i Bielefeld**

- I forlængelse af optræden ved Claus Novy Preis i Berlin, har et boligselskab i Bielefeld inviteret Povl til at holde oplæg på deres boligkonference den 17. - 18. november, og det er jo ikke så ringe endda.

### **Affaldsløsning i køkkenskabe**

- Der har været problemer med at finde de efterspurgte udtræks-beholderløsninger til køkkenskabene.
- Derfor arbejdes der nu på en løsning med posestativer.
- Driften har overtaget opgaven fra NCC.

### **Skraber**

- Vi satser på at stemme dørklokker til oktober med info og uddeling af en bad-skraber.
- Signe fra Verdensmål Centeret vil gerne hjælpe, når vi skal rundt.
- De to skrabere Jens og Povl har prøvet af, går videre til Sif og Henrik til videre afprøvning, inden vi beslutter typen.

### **Ny fraktion: Tekstilaffald**

- Kommunalbestyrelsen har sendt forslaget til indsamling af tekstilaffald i høring. Vi laver ikke høringssvar, men glæder os bare til endnu en fraktion.
- Ordningen starter den 1.7.
- Hos os har vi tekstil i 4 kategorier / prioriteringer: 1. Tøjbytteren. 2. Genbrug til velgørende organisationer. 3. Genanvendelse i røde poser til de nye containere på genbrugsgården. 4. Ubrugeligt til brændbart.
- Vi står selv for anskaffelse af containere til tekstil på Genbrugsgården.
- Vi forventer, at kunne klare os med 2 x 660 liters containere. Kommunen spiller ud med, at vi skal have flere, men hvis der bliver behov, må vi anskaffe hen ad vejen.
- Hvis vi har to gamle containere, kan vi bruge dem.

## **HVO**

- Driften har kigget på at skifte væk fra diesel og over til HVO (der er vegetabilsk brugt madolie). Prisen er højere, men der skulle ikke være andre ulemper ved det.
- Det lyder som en god ide. Hvis det fungerer for Driften, fungerer det også med os.

## **Regnvandstanke**

- Driften har lovet at hjælpe Dome-folket med at reparere vandtanken i skuret ved Domen.
- Driften har nogle flere palletanke fra tømilet. Hvis de ikke bliver genbrugt af firmaet, men blot kasseres, kan vi måske bruge nogen af dem på et tidspunkt, når vores pladser igen skal retableres efter renoveringen.

## **Andet**

- Til næste møde gennemlæser Sif vores handleplan og spiller ud med, om der er noget, vi skylder og skal samle op på / sætte i gang.

## **Næste møde**

- Onsdag den 31.5. kl. 8.00